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afdeling Stadswerken 

Toelichting 

§ 1 Inleiding 

Situatie Bully 
Hockeyvereniging Bully heeft bij de gemeente een verzoek ingediend voor de renovatie van een 
kunstgrasveld op het sportpark aan de Sportlaan 12. 

Huidige situatie bij Bully 
Hockeyvereniging Bully is geprivatiseerd. Dit betekent dat de vereniging zelf verantwoordelijk is voor 
exploitatie en beheer van het sportpark aan de $portlaan. De vereniging betaalt geen huur aan de 
gemeente. De gemeente vergoedt aan Bully aileen een onderhoudsbijdrage. Deze zal in het kader 
van de bezuinigingen de komende jaren worden gehalveerd. 

Bij de geprivatiseerde verenigingen is de gemeente gedurende de exploitatieovereenkomst 
verantwoordelijk voor de vervanging van de velden. De gemeente moet de vervanging van de velden 
volledig vergoeden. In het kader van de bezuinigingen is onderzocht of het mogelijk is am op basis 
van die overeenkomst toch een bijdrage te vragen aan de vereniging voor renovatie van de velden 
(net als bij de voetbalverenigingen). 

De enige mogelijkheid daarvoor is het ontbinden van de overeenkomst hetgeen mogelijk is via een 
gerechtelijke procedure of met wederzijds goedvinden. Door een adviesbureau is bij het vaststellen 
van de bezuinigingen (oktober 2011) aangegeven dat de gemeente in beginsel gebonden is aan de 
afspraken uit gebruiksovereenkomst en dus aan de afspraak van volledige vergoeding bij 
veldvervanging. 
De huidige gebruiksovereenkomst loopt in 2020 at. Voor die tijd moet er overeenstemming worden 
bereikt met de vereniging over voortzetting van het gebruik van het sportpark. Met het huidige voorstel 
kan er weer een gebruiksovereenkomst worden gesloten voor de komende 20 jaar. 

Eigendomssituatie bij Bully 
Op het sportpark liggen drie kunstgrasvelden. Het verzoek van Bully is gericht op vervanging van het 
hoofdveld door een waterveld. De eigendomssituatie van de velden is verdeeld op het sportpark. Het 
hoofdveld is in eigendom van de gemeente. De andere twee kunstgrasvelden zijn overgedragen aan 
de" Stichtinq berreer sportaccomrnodafies", die in het veri eden is opqericht. De gerneente is ook 
deelnemer in deze Stichting. 
Er zijn met betrekking tot de veld en dus verschillende eigenaren op het sportpark. Oat is voor een 
geprivatiseerd sportpark niet wenselijk en overzichtelijk. Het is verstandig om, net als bij diverse 
andere geprivatiseerde verenigingen, de lijn aan te houden waarbij het eigendom in handen is van 
één partij. Dit betekent dat alle velden moeten worden overgedragen aan de Stichting. Of en hoe dit 
tot stand kan Komen moet juridisch goed onderzocht worden. Oaarbij is ook de BTW-constructié van 
groot belang. Hiervoor is juridische ondersteuning nodig. Ook als er niet wordt ingestemd met het 
verzoek om veldvervanging is het verstandig om de Stichting en de eigendomssituatie te actualiseren. 

Sportbeheersplan en keuring van de huidige velden 
Conform het sportbeheersplan 2009 is de vervanging de kunstgrasvelden 2 en 3 doorgeschoven naar 
2014 en is vervanging van het hoofdveld gepland in 2015. In het sportbeheersplan is de economische 
levensduur uitgangspunt. De technische levensduur wordt door middel van een periodieke keuring 
bepaald en is de basis voor de daadwerkelijke vervanging. 

De bovengenoemde data in het sportbeheersplan, en de daarbij behorende investeringsbedragen zijn 
de basis geweest voor de besprekingen met de hockeyvereniging. Recentelijke keuring van de velden 
bij Bully heeft echter uitgewezen dat de vervanging daarvan kan worden doorgeschoven naar een 



later tijdstip (planning 2019). De vereniging heeft de afgelopen jaren goed onderhoud uitgevoerd op 
de velden en de velden goed verzorgd. Dit heeft er mede voor gezorgd dat de velden op een later 
tijdstip dan gepland vervangen kunnen worden. 

Verzoek van Bully 
Bully heeft bij de gemeente het volgende verzoek ingediend: 

- Vervanging van het hoofdveld in 2014 voor een bedrag van € 230.000,- (inclusief verlichting, 
investering conform het oude sportbeheersplan 2009) 

- Maximaal vijf jaar doorschuiven van de twee andere velden, dus uiterlijk 2018. Periodieke 
keuring kan uitwijzen dat de velden eerder moeten worden vervangen. Het hiermee gemoeide 
bedrag bedraagt € 445.000,- (inclusief verlichting, investering conform sportbeheersplan 
20009). 

- De velden worden in eigen beheer vervangen met een investeringsbijdrage van de gemeente 
(zie bedragen hierboven) met controle op kwaliteit, duurzaamheid en levensduur. 

Tegenprestatie Bully 
Bully heeft aangegeven dat zij, bij inwilliging van bovenstaand verzoek, willen meerwerken aan 
aanpassing van de gebruiksovereenkomst. Dit betekent concreet dat ais de gemeente nog één keer 
vervanging van aile drie de velden op zich neemt, de vereniging bij volgende vervangingen 50% 
bijdraagt. Deze afspraak geldt al voor de voetbalverenigingen in Oldenzaal. Bully stelt als voorwaarde 
dat als er bij de voetbalverenigingen wijzigingen optreden in deze afspraken deze ook voor hen gaan 
gelden. In dat verband moet wei worden opgemerkt dat vervanging van de voetbalvelden niet is 
gebaseerd op een contractuele verplichting. Hierbij is altijd sprake van een integrale afweging van de 
Raad zoals bepaald in de notitie Afschrijvingen en Reserves. 

Vervanging zal in eigen beheer plaatsvinden. Alle risico's liggen daarmee bij Bully. Ook de verlichting 
is in de toekomst de volledige verantwoordelijkheid van de vereniging en wordt niet meer 
meegenomen als investering in het sportbeheersplan. 

Cijfers sportbeheersplan 
De onderhandelingen met Bully zijn medio 2012 opgestart op basis van het sportbeheersplan 2009. 
Hierin waren voor de vervanging van de velden van Bully de volgende bedragen opgenomen: 

Veld Exclusief verlichting Inclusief verlichting 
1 € 178.814.- € 230.000,- 
2 en 3 € 357.000,- € 445.000,- 

Totaal € 535.814,- € 675.000,- 

Bully; Sportbeheersplan 'Oud' Perspectiefnota 2014 kapitaallasten 

Bully heeft als voorwaarde voor ontbinding van de overeenkomst gesteid dat de bedragen uit het 
('oude') sportbeheersplan 2009 ter beschikking worden gesteid voor vervanging van de drie veld en en 
niet de bedragen uit het nieuwe sportbeheersplan. In het sportbeheersplan van 2009 was vervanging 
van de veldverlichting gepland in 2013 en 2015. Dit blijkt niet op korte termijn noodzakelijk. Door ook 
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deze investeringsbedragen aan Bully ter beschikking te stellen worden ze in de toekomst volledig 
verantwoordelijk voor de vervanging van de verlichting op het sportpark. Ook dit wordt in de nieuwe 
gebruiksovereenkomst vastgelegd. 

In het geactualiseerde sportbeheersplan (2013) zijn voor de vervanging van de drie velden bij Bully de 
volgende bedragen opgenomen: 

Veld Exclusief verlichting lnclusief verlichting 
1 € 158.708,- € 207.000,- 
2 en 3 € 317.373,- € 390.000,- 

Totaal € 476.081 ,- € 597.000,- 

De bijdrage voor veldvervanging die Bully in het voorliggend voorstel ontvangt is hoger omdat het is 
gebaseerd op de bedragen uit het oude sportbeheersplan (startpunt onderhandelingen) waarbij tevens 
vervanging van de veldverlichting was meegenomen. In het inmiddels geactualiseerde 
sportbeheersplan zijn de geraamde bedragen lager. Verder bleek vervanging van de verlichting niet 
op korte termijn noodzakelijk. 

De gemeente is voor de lange termijn slechts voor maximaal 50% verantwoordelijk voor vervanging 
van de velden. De gemeente draagt verder niet meer bij aan de toekomstige vervanging van de 
veldverlichting. Bijkomend voordeel is dat deze afspraak in overeenstemming is met de lijn die geldt 
voor de meeste buitensportverenigingen in Oldenzaal en die ook voor de resterende geprivatiseerde 
verenigingen wordt voorgestaan. 

Bully heeft als wens een waterveld aan te leggen, conform de geldende gebruiksovereenkomst, 
vergoed door de gemeente. Dit is in een eerder stadium van de onderhandelingen afgewezen. Nu is 
vergoeding van de kosten van één semi- waterveld het uitgangspunt in het kader van de 
onderhandelingen geweest met daarnaast 1-op-1 vervanging van twee zandvelden. De aanleg van 
een waterveld vraagt om een grotere investering dan het bedrag dat de gemeente ter beschikking wil 
stellen. Bully zal daarin dus ook een eigen bijdrage leveren. De toekomstige gemeentelijke 
investeringsbijdrage (na vervanging van de velden) blijft gebaseerd op één semi-waterveld en twee 
zandvelden. 

Juridisch 
Als er positief besloten wordt op het verzoek van Bully moeten er een aantal zaken en 
uitgangspunten eerst juridisch goed geregeld worden voordat uitbetaling van de investeringsbijdrage 
en aanleg van de velden plaatsvindt. Onderstaande uitgangspunten zijn voor de gemeente 
ontbindende voorwaarden: 

- De gebruiksovereenkomst moet worden aangepast en door be ide partijen opnieuw worden 
bekrachtigd. 

- De statuten van de huidige Stichting zullen moeten worden aangepast of er moet een nieuwe 
stichting worden opgericht. Eigendom van de velden moet worden overgedragen aan de 
stichting waarbij er geen strijdigheid mag ontstaan met het BTW-sportbesluit. 

- De BTW constructie moet worden opgezet en akkoord verklaard door de Belastingdienst. 
- Hockeyvereniging Bully ontvangt bij toekomstige investeringen een maximale 

investeringsbijdrage van 50%. Via een stichting kan Bully zelf de BTW terugvorderen. 

§ 2 Doel 

- Vervanging van de velden bij hockeyvereniging Bully. 
- Sluiten van een nieuwe gebruikersovereenkomst waardoor de gemeente in de toekomst slechts 

voor maximaal 50% bijdraagt aan veldvervanging en niet meer voor de vervanging van de 
veldverlichting. 
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- Gedeeltelijk doorschuiven van vervangingen van velden conform de uitgangspunten uit het 
sportbeleids- en beheersplan. 

- Streven naar één lijn in de vervangingsbijdrage in overeenstemming met de andere 
buitensportverenigingen in Oldenzaal. 

§ 3 Argumenten 

De redenen voor de gemeente om mee te werken aan het verzoek van Bully zijn de volgende: 

- De gemeente is bij dit voorstel in de toekomst niet meer verantwoordelijk voor de volledige 
vergoeding van de kunstgrasvelden. Bully zal hier een bijdrage in doen in lijn met die van de 
voetbalverenigingen. 

- Er ontstaat één lijn met andere buitensportverenigingen. Het doel is om voor de verenigingen 
op de lange termijn zoveel mogelijk dezelfde voorwaarden te laten gelden. Dit is een stap in de 
goede richting. 

§ 4 Kanttekeningen 

Door de vervanging van het hoofdveld in 2014 uit te voeren wordt afgeweken van de lijn uit het 
sportbeleids- en beheersplan waarbij de technische staat (op basis van periodieke keuring) bepalend 
is voor vervanging van de velden. Door de 'tegenprestatie' van Bully (i.e. het openbreken van de 
bestaande afspraken) wordt geen precedentwerking geschapen en heeft de gemeente een gegronde 
reden voor afwijking van deze lijn. 

In de besprekingen met Bully zijn de bedragen uit het oude sportbeheersplan aangehouden omdat 
herkeuring van de velden en actualisering van het sportbeheersplan nog niet in gang waren gezet. 
Deze bedragen komen niet overeen met de bedragen uit het nieuwe sportbeheersplan. Verenigingen 
met een vergelijkbare gebruiksovereenkomst kunnen hierin aanleiding zien om ook de bedragen uit 
het oude sportbeheersplan te willen hanteren bij veldvervanging. Ook in deze gevallen zal in een 
onderhandelingsproces moeten blijken of een hogere investeringsbijdrage ten opzichte van het 
vigerende sportbeheersplan opweegt tegen het aanpassen van de bestaande gebruiksovereenkomst. 
Het verschil met Bully is natuurlijk wei dat de gesprekken met hen zijn begonnen met het oude 
sportbeheersplan als uitgangspunt. 

De huidige gebruiksovereenkomst met de hockeyclub loopt in 2020 af. In de onderhandelingen 
voorafgaand aan het sluiten van een nieuwe overeenkomst kan ook op dat moment een verplichte 
bijdrage in de toekomstige vervanging van de velden worden ingebracht. 

Afhankelijk van de gebruiksintensiteit van de veld en en de ontwikkeling van de marktprijzen kan de 
financiële onderbouwing van het sportbeheersplan de komende jaren veranderen en dus ook de 
geraamde bedragen. Alle veld en zullen 2-jaarlijks worden gekeurd en het sportbeheersplan (met 
financiële consequenties) zal daarop worden aangepast. 

Het is onvermijdelijk dat de sportverenigingen elkaar in dit soort trajecten goed volgen. Ook door 
Quick'20 is de wens geuit voor vervroegde vervanging van velden. Keuring heeft uitgewezen dat 
vervanging op dit moment niet noodzakelijk is. De voetbalvereniging is het daar niet mee eens. In 
essentie is hier sprake van de wet van de remmende voorsprong. Bij Quick'20 zijn destijds 
zogenaamde 2e generatie kunstgrasvelden aangelegd. Deze voldoen nog aan de technische eisen. 
De huidige generatie kunstgrasvelden kennen echter een beter speelcomfort. Voor speiers is dit een 
enorm verschil waardoor de 2e generatiespeelvelden aanvoelen als 'niet meer van deze tijd'. 

Aan Quick'20 is gevraagd aan te tonen op waarom vervanging op dit moment gerechtvaardigd zou 
zijn. Verzocht is met een plan te komen voor mogelijke vervanging, bijvoorbeeld van een 
natuurgrasveld door een kunstgrasveld. Aanvullend is hen gevraagd aan te geven welke oplossingen 
dan wei bijdrage zij hier zelf in kunnen geven. 
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§ 5 Resultaten van overleg en inspraak (inclusief burgerinitiatief) 

Er is veelvuldig overleg geweest met de vereniging waarin zaken nader zijn uitgewerkt. Hierbij altijd 
als voorbehoud gesteid, ook in de gesprekken waarbij een bestuurder aanwezig was, dat het voltallig 
college beslist of men instemt met het voorstel. Vervolgens dient deze afwijking van het actuele 
sportbeheersplan ter goedkeuring te worden voorgelegd aan de gemeenteraad. 

§ 6 Gevolgen middelen (control) 
In onderstaand overzicht ziet u het financiële verschil tussen voorstel A. het nieuwe Sportbeheersplan 
en voorstel B. de vervroegde vervanging voor de velden van Bully: 

vervalt indien Raad 
akkoord met voorstel 

476.081 

Vi, V2, V3 
kunst ras 476 081 2019 

Totaal Bully a o a o 

Vi 
1 e Burap 2014 kunstgras 230000 2014 

semi? water 

F'erspectiefnota 2015 V2, V3 445.000 2018 
kunst ras 

1 e Burap 2014 gebruiksovereen 
2014 komst 

Totaal voorstet Bui 675.000 

7000 

7.000 23.244 23.244 23.244 

23.244 23.244 23.244 

Programmabegroting 2014 
Voorstel A is voordeliger en heeft dus de voorkeur van de afdeling Middelen. De cijfers uit het nieuwe 
sportbeheersplan (INTB-13-00961) zijn inmiddels verwerkt in het saldo van de concept 
Programmabegroting 2014 (actualisering van Aanvullend Beleid). 

Bully heeft bij voorstel A pas in 2019 recht op een bijdrage voor de vervanging van drie velden. De 
overeenkomst met Bully loopt daarna in 2020 af. Bij de volgende vervanging in 2031 (!) is een 100% 
investeringsbijdrage dus geen automatisme meer. Geiet op ervaringen in het verleden heeft het onze 
voorkeur dat we geen enkele contractuele verplichtingen meer aangaan voor toekomstige 
vervangingsinvesteringen op het gebied van sport, ook niet voor 50%. Ons advies is om altijd een 
ontbindende voorwaarde op te nemen dat een toekomstige vervangingsinvestering afhankelijk is van 
de financiële (on)mogelijkheden en bestuurlijke verhoudingen op het moment van vervanging. In dit 
geval dus geen verplichtingen opnemen waar de gemeenteraad in 2031 geen invloed meer op kan 
uitoefenen. 
Een andere overweging om niet met voorstel B in te stemmen is dat wellicht andere verenigingen van 
dezelfde regeling gebruik willen maken als Bully waardoor het nadeel in de planperiode nog groter 
wordt. Vergelijking van het oude sportbeheersplan met het geactualiseerde plan levert in dat geval 
een verwacht structureel nadeel op van ca. € 118.000,--. 

PS 
Vorenstaand advies is niet in overeenstemming met het Ontwerpbesluit. Als u ondanks het 
vorenstaande besluit am conform het Ontwerpbesluit te kiezen voor voorstel B, adviseren we u de 
Raad voor te stellen: 

- In 2014 een krediet beschikbaar te stellen van € 230.000,-- voor vervanging van veld 1 van 
Bully (verwerken in de t" Burap 2014) 
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Memo 

Datum 16 oktober 201::1 
Val' : 

Aan College van Burgemeester en Wethouders 
Onderwerp Begeleidende memo collegevoorstel veldvervanging Bully 

Geacht college, 

Voor u ligt het concept-collegeadvies aangaande vervroegde veldvervanging bij hockeyclub Bully. 
Dit is een resultante van reeds in 2012 gestarte onderhandelingen met de vereniging door het team 
Vastgoed. Uitgangspunt daarbij waren de geplande vervangingsjaren zoals vermeid in het Sport 
beheerplan 2009. Doel was om de huidige gebruiksovereenkomst (die in 2020 afloopt) open te 
breken en Bully in de toekomst ook mee te laten betalen aan vervanging van de velden op het 
complex. 

In het eindstadium van de onderhandelingen bleek uit het geactualiseerde sportbeheerplan dat 
vervanging van de velden naar verder in de toekomst kan worden verschoven. Bovendien bleken 
de daarmee gepaard gaande investeringen, in de huidige marktomstandigheden, verlaagd. 

Het 'onderhandelingsresultaat' is in het licht van deze ontwikkelingen voor de gemeente beduidend 
minder gunstig dan voorafgaand ingeschat. De afdeling Middelen en Concerncontrol geven derhal 
ve het advies om niet in te stemmen met dit onderhandelingsresultaat. 

De argumentatie die liggen onder dit negatieve advies zijn: 
1. Het huidige contract loopt in 2020 af. In 2020 kan oak de situatie gelijk getrokken worden met 

de overige sportverenigingen (zander een financieel nadeel voor de gemeente Oldenzaal) 
2. Het onderhandelingsresultaat levert een financieel nadeel voor de gemeente Oldenzaal op; 

een hogere kredietverstrekking van totaal € 190.000, -- en door het naar voren halen van inves 
teringen ontstaat er voor de planperiode een structureel nadeel van € 23.000,--. 

3. Het onderhandelingsresultaat kan een precedentwerking hebben richting Quick Tennis en 
Tennis Berghuizen en Quick Voetbal (vervanging kunstgrasvelden), waardoor er een risico is 
op een grater financieel nadeel. 

4. Geen contractuele financiele verplichtingen meer aan te gaan voor vervanging van velden in 
gebruikersovereenkomsten, waar in de verre toekomst college en raad aan gebonden zijn. 

Indien het college toch instemt met het voorliggende onderhandelingsresultaat wordt geadviseerd 
am in de gebruikersovereenkomst geen contractuele verplichtingen voor de toekomst aan te gaan 
m.b.t. de investerings- en onderhoudsbijdrage. 



t uitgangspunt vanwege het BTW-sportbeslluit dat de gemeente de investering dr '''!n vervolgens de kapitaallasten voor 50% 
n de vereniging. De factuur aan de vereniging wordt daarbij nog verhoogd met L rw LV.m. het BTW-sportbesluil! 
s Bully, Tennis B'huizen en Quick Tennis is hel uilgangspunl dal de gemeente een investeringsbijdrage doel (INTB-12-00006) 
9 kan er zelf voor kiezen een stichting op te richten die de investering doet LV.m. BTW lerug vordering 
m de gemeentelijke investeringsbijdrage loegestaan (art. 61 BBV). In onderstaande berekening word! ervan uilgegaan da! bij de werkelijke inves!ering aan de bepalingen van dit art. wordt voldaan. 
ingsbijdrage aan de 'geprivatiseerde" vereniging in 12 jaar geacliveerd (dii is de verwachte economische levensduur). 
-esterinq zal worden beoordeeld of de technische levensduur langer is dan de economische levensduur en kan de investering worden uitgesteld. 

1 he! nieuwe Sportbeheersplan (INTB-13-00961) 

476.081 

476.081 

2019 ANN 12 

o o o o 

48.114 

o 48.114 

48.114 

48.114 

48.114 

48.114 

48.114 

48.114 

48.114 

48.114 

48.114 48.114 48.114 48.114 48: 

23.244 

43.962 

23.244 

48.114 48.114 48.114 48.114 48: 

230.000 

435.000 

665.000 

2014 

2018 

ANN 

ANN 

12 

12 

23.244 

23.244 

23.244 

23.244 

23.244 

23.244 

23.244 

23.244 

23.244 23.244 23.244 

43.962 

67.207 

23.244 

43.962 

67.207 

23.244 

43.962 

67.207 

23.244 

43.962 

67.207 

43.962 43.962 43.962 43.! 

67.207 67.207 43.962 43.962 43.! 

43.962 43.962 

67.207 67.207 



Bijlagen 2013 
5 november 2013 
nr. [Vul hier nr. in] 
reg. nr. I NTB-13-00960 

Agendapunt: [Vul hier agendapunt in] 

Voorstel tot het beschikbaar stellen van een krediet voar 
vervroegde vervanging van de kunstgrasvelden van 
hockeyclub Bully en voor onderzoek naar aanpassing 
van de gebruiksovereenkomst 

collegevoorstel 

Aan de gemeenteraad 

Hockeyclub Bully is een zogenaamde geprivatiseerde sportvereniging. De club onderhoud zelf de 
accommodatie en ontvangt daarvoor een gebruiksvergoeding. De gemeente blijft wei verantwoordelijk 
voor vervanging van de velden. Met Bully zijn onderhandelingen gestart om te bezien of de huidige 
gebruiksovereenkomst kan worden opengebroken zodat zij in de toekomst ook gedeeltelijk gaan 
meebetalen aan vervanging. De huidige gebruiksovereenkomst loopt in 2020 af. 

De onderhandeling met de hockeyclub zijn gestart op basis van het oude sportbeheerplan (2009) 
Bully is bereid medewerking te verlenen onder voorwaarde dat het hoofdveld in 2014 wordt vervangen 
en de velden 2 en 3 uiterlijk in 2018. In het oude sportbeheerplan was hiervoor een bed rag 
opgenomen van respectievelijk € 230.000,-- (hoofdveld in 2015) en € 435.000,-- (veld 2 en 3 in 2013). 

Uit het inmiddels nieuw vastgestelde sportbeheerplan (2013) blijkt dat vervanging van de velden zou 
kunnen worden uitgesteld tot 2019 (ingeschatte resterende levensduur). Ook zijn de geraamde 
investeringsbedragen lager als gevolg van de huidige marktomstandigheden. Na het vaststellen van 
het nieuwe sportbeheerplan (2013) levert instemming met vervroegde veldvervanging een structureel 
nadeel op van € 23.244,--. 

vervalt indien Raad 
akkoord met voorstel 

476.081 

V1. V2. V3 
kunst ras 476.081 2019 

Totaal Bully o o o o 

V1 
1e Burap 2014 kunstgras 230000 2014 23.244 23244 23.244 

semi? water 

Perspectiefnota 2015 V2.V3 445.000 2018 
kunst ras 

1e Burap 2014 
gebruiksovereen 

2014 7.000 komst 
Totaal voorstel Bui 675.000 7.000 23.244 23.244 23.244 

Voargesteld wordt om in 2014 een vervangingskrediet beschikbaar te stellen van € 230.000,-- voar 
vervanging van veld 1 (verwerken bij de 1 e Burap 2014) en in de Perspectiefnota 2015 rekening te 
houden met een vervangingsinvestering in 2018 voor veld 2 en 3 van € 435.000,--. De bestaande 
gebruiksovereenkomst wordt aangepast waarbij Bully voar minimaal 50% gaat bijdragen aan 
toekomstige veldvervangingen en zelf verantwoordelijk wordt voar vervanging van de veldverlichting. 
Een nog op te richting stichting krijgt van de vereniging opdracht voor veldvervanging. Dit met het oog 



op de mogelijkheid om de BTW te kunnen verrekenen. Een extra budget van € 7.000,-- is noodzakelijk 
voor aanpassing van de bestaande gebruiksovereenkomst en ad vies over de voorgestelde 
stichtingsconstructie (verwerken in de 16 Burap 2014). 

In de vergadering van het politiek forum van [Vul hier vergaderdatum in] . is besloten uw raad te 
adviseren tot behandeling en besluitvorming over te gaan. 

Oldenzaal, [Vul hier verzenddatum in] 

Het college van burgemeester en wethouders, 

" 

Opsteller pre-advies/bestui' I 
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Onderwerp 
Vervangingsverzoek kunstgrasvelden Bully 

Ontwerpbesluit 
Besloten wordt: 
- niet in te stemmen met het voorstel van hockeyvereniging Bully voor vervroegde veldvervanging 
- de onderhandelingen over de nieuwe gebruiksovereenkomst uit te stellen tot einde huidige overeenkomst 
(2020) of voor het vervangingsmoment van het actuele sportbeheersplan. 
- juridisch onderzoek te starten naar het in één hand brengen van het eigendom van de velden 

Samenvatting 
Bij de hockeyvereniging Bully is de gemeente verantwoordelijk voor de vervanging van de velden conform 
de geldende gebruiksovereenkomst. Medio 2012 is met de vereniging contact gezocht om te onderzoeken 
onder welke voorwaarden zij bereid is om in de toekomst ook voor minimaal 50% mee te gaan betalen aan 
toekomstige vervanging van velden. Dit past in het streven om één lijn te hanteren in de afspraken voor 
vervanging van de velden bij aile buitensportverenigingen. Het door de vereniging ingebrachte voorstel voor 
vervroegde vervanging van de velden is geiet op het huidige sportbeheersplan echter financieel 
onaantrekkelijk. 

Toelichting 

§ 1 Inleiding 
Huidige situatie bij Bully 
Hockeyvereniging Bully is geprivatiseerd. Dit betekent dat de vereniging zelf verantwoordelijk is voor 
exploitatie en beheer van het sportpark aan de Sportlaan 12. De vereniging betaalt geen huur aan de 
gemeente. De gemeente vergoedt aan Bully aileen een onderhoudsbijdrage. Deze zal in het kader 
van de bezuinigingen de komende jaren worden gehalveerd. 

Bij de geprivatiseerde verenigingen is de gemeente gedurende de exploitatieovereenkomst 
verantwoordelijk voor de vervanging van de velden. De gemeente moet de vervanging van de velden 
volledig vergoeden. In het kader van de bezuinigingen is onderzocht of het mogelijk is om op basis 
van die overeenkomst toch een bijdrage te vragen aan de vereniging voor renovatie van de velden 
(net als bij de voetbalverenigingen). 

De enige mogelijkheid daarvoor is het ontbinden van de overeenkomst hetgeen mogelijk is via een 
gerechtelijke procedure of met wederzijds goedvinden. Door een adviesbureau is bij het vaststellen 
van de bezuinigingen (oktober 2011) aangegeven dat de gemeente in beginsel gebonden is aan de 
afspraken uit gebruiksovereenkomst en dus aan de afspraak van volledige vergoeding bij 
veldvervanging. 
De huidige gebruiksovereenkomst loopt in 2020 af. Onderzocht is onder welke voorwaarden de 
vereniging bereid is om de huidige overeenkomst open te breken. Hiervoor zijn medio 2012 
gesprekken met de vereniging gestart. 

Eigendomssituatie bij Bully 
Op het sportpark liggen drie kunstgrasvelden. Het verzoek van Bully is gericht op vervanging van het 
hoofdveld door een waterveld. De eigendomssituatie van de velden is verdeeld op het sportpark. Het 
hoofdveld is in eigendom van de gemeente. De andere twee kunstgrasvelden zijn overgedragen aan 
de" Stichting beheer sportaccommodaties", die in het verleden is opgericht. De gemeente is ook 
deelnemer in deze Stichting. 
Er zijn met betrekking tot de velden dus verschilIende eigenaren op het sportpark. Dat is voor een 
geprivatiseerd sportpark niet wenselijk en overzichtelijk. Het is verstandig om, net als bij diverse 



andere geprivatiseerde verenigingen, de lijn aan te houden waarbij het eigendom in handen is van 
één partij. Dit betekent dat alle velden moeten worden overgedragen aan de Stichting. Of en hoe dit 
tot stand kan komen moet juridisch goed onderzocht worden. Daarbij is ook de BTW-constructie van 
groot belang. Hiervoor is juridische ondersteuning nodig. 

Sportbeheersplan en keuring van de huidige velden 
Conform het sportbeheersplan 2009 is de vervanging van de kunstgrasvelden 2 en 3 doorgeschoven 
naar 2014 en is vervanging van het hoofdveld gepland in 2015. In het sportbeheersplan is de 
economische levensduur uitgangspunt. De technische levensduur wordt door middel van een 
periodieke keuring bepaald en is de basis voor de daadwerkelijke vervanging. 

De bovengenoemde data in het sportbeheersplan, en de daarbij behorende investeringsbedragen zijn 
de basis geweest voor de besprekingen met de hockeyvereniging. Recentelijke keuring van de velden 
bij Bully heeft echter uitgewezen dat de vervanging daarvan kan worden doorgeschoven naar een 
later tijdstip (planning 2019). Naast gebruikersintensiteit, kwaliteit bij aanleg is ook goed beheer en 
onderhoud (door de vereniging) een belangrijke factor die bepalend is voor de economisch- en 
technische levensduur. 

Voorstel van Bully 
Bully heeft bij de gemeente het volgende verzoek ingediend: 

- Vervanging van het hoofdveld in 2014 voor een bed rag van € 230.000,- (inclusief verlichting, 
investering conform het oude sportbeheersplan 2009) 

- Maximaal vijf jaar doorschuiven van de twee andere velden, dus uiterlijk 2018. Periodieke 
keuring kan uitwijzen dat de velden eerder moeten worden vervangen. Het hiermee gemoeide 
bed rag bedraagt € 445.000,- (inclusief verlichting, investering conform sportbeheersplan 2009). 

- De velden worden in eigen beheer vervangen met een investeringsbijdrage van de gemeente 
(zie bedragen hierboven) met controle op kwaliteit, duurzaamheid en levensduur. 

Bully heeft aangegeven dat zij, bij inwilliging van bovenstaand verzoek, willen meerwerken aan 
aanpassing van de gebruiksovereenkomst. Dit betekent concreet dat ais de gemeente nog één keer 
vervanging van aile drie de velden op zich neemt, de vereniging bij volgende vervangingen 50% 
bijdraagt. Deze afspraak geldt al voor de voetbalverenigingen in Oldenzaal. Bully stelt als voorwaarde 
dat als er bij de voetbalverenigingen wijzigingen optreden in deze afspraken deze ook voor hen gaan 
gelden. In dat verband moet wei worden opgemerkt dat vervanging van de voetbalvelden niet is 
gebaseerd op een contractuele verplichting. Hierbij is altijd sprake van een integrale afweging van de 
Raad zoals bepaald in de notitie Afschrijvingen en Reserves. 

Vervanging wil men in eigen beheer laten plaatsvinden. Alle risico's liggen daarmee bij de vereniging. 
Ook de veldverlichting is daarmee in de toekomst de volledige verantwoordelijkheid van de vereniging 
in tegenstelling zoals dat op onze eigen sportparken het geval is. 

Sportbeheersplan 
De onderhandelingen met Bully zijn medio 2012 opgestart op basis van het sportbeheersplan 2009. 
De bijdrage voor veldvervanging die Bully in hun voorliggend voorstel ontvangt is hoger omdat het is 
gebaseerd op de bedragen uit het oude sportbeheersplan (startpunt onderhandelingen) waarbij tevens 
vervanging van de veldverlichting was meegenomen. In het inmiddels geactualiseerde 
sportbeheersplan zijn de geraamde bedragen lager. Verder bleek vervanging van de veldverlichting 
niet op korte termijn noodzakelijk. 

Bully heeft als wens een waterveld aan te leggen, conform de geldende gebruiksovereenkomst, 
geheel vergoed door de gemeente. Dit is in een eerder stadium van de onderhandelingen afgewezen. 
Nu is vergoeding van de kosten van één semi- waterveld uitgangspunt in hun voorstel met daarnaast 
1-op-1 vervanging van twee zandvelden. De aanleg van een waterveld vraagt om een grotere 
investering dan het bed rag dat de gemeente ter beschikking wil stellen in het kader van het 
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